
Or.0002.2.2021 
 

PROTOKÓŁ Nr XXII.2021 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 27 maja 2021 r.  
w godz. 10.00 – 13.55 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 
Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 
W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Bogdan Zieliński – Starosta Wysokomazowiecki; 
2) Leszek Mężyński – Radny Powiatu; 
3) Jędrzej Łucyk – Kierownik Działu Rozwoju Polskiej Spółki Gazownictwa oddział w Białymstoku; 
4) Kamil Rutkowski – Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazownictwa oddział 

w Białymstoku; 
5) Robert Kos – Prezes Fundacji im. Stefanii Karpowicz; 
6) Magdalena Angielczyk – JMDI Sp. z o.o.; 
7) Mariusz Mikulski – Dyrektor NZOZ „MD Care” w Dworakach-Staśkach; 
8) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
9) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
10) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 
11) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz  
sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Z okazji obchodzonego corocznie 
w dniu 27 maja Dnia Samorządu Terytorialnego złożył życzenia wszystkim samorządowcom. Na 
podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z tym rada 
gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są 
transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO 
znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają 
się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 
radnych.  

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana 
wójta do porządku obrad chciałby dodać projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę części 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji przed dzisiejszą sesją i zostałby wprowadzony 
do porządku obrad w pkt 7 jako podpunkt pierwszy.  Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, 
czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, 
że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 
wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
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Nie zgłoszono uwag i innych propozycji. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Stan zaawansowania prac związanych z budową gazociągu i przyłączy na terenie gminy – omówi 

i przedstawi Dyrektor PSG w Białymstoku Grzegorz Mackiewicz. 
6. Omówienie zagadnień związanych z dostępem do Internetu na terenie gminy Sokoły. 
7. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) oddania w dzierżawę części nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo 
z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły; 

2) zmian w budżecie gminy na 2021 rok; 
3) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031; 
4) utworzenia Klubu Dziecięcego w Sokołach i nadania statutu; 
5) ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłat za pobyt dziecka w klubie 

dziecięcym prowadzonym przez Gminę Sokoły; 
6) zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych gminy; 
7) opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu 

nieruchomości Gminy Sokoły; 
8) opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego z zasobu 

nieruchomości Gminy Sokoły; 
9) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026. 
8. Przedstawienie zasobów pomocy społecznej i potrzeb w tym zakresie. 
9. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Sokoły z organizacjami 

pozarządowymi za 2020 r.  
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXI Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XXI Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXI Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXI Sesji Rady Gminy Sokoły 

został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana wójta o przedstawienie informacji 
z pracy pomiędzy sesjami. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
30 marca 2021 r. do 27 maja 2021 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że pan wójt na dzisiejszym 

posiedzeniu komisji wnioskował o udzielenie na sesji głosu panu doktorowi Mariuszowi Mikulskiemu 
Dyrektorowi NZOZ „MD Care” w Dworakach-Staśkach w sprawie przedstawienia informacji na temat 
rozpoczynającej się akcji popularyzacji szczepień. Radni wyrazili na to zgodę. Poprosił pana wójta 
o wprowadzenie do tematu, a następnie zabranie głosu przez pana Mariusza Mikulskiego. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że lekarze rodzinni nie podjęli się organizacji 
punku szczepień przeciwko Covid-19 w Ośrodku Zdrowia w Sokołach. W celu rozwiązania problemu 
zostało zwołane posiedzenie komisji, na które zaprosiliśmy doktora Cezarego Reszecia prowadzącego 
jednostkę podstawowej opieki zdrowotnej w Sokołach. Pan Cezary Reszeć złożył wyjaśnienia, że 
decyzja o nieutworzeniu punku szczepień w ośrodku została w głównej mierze spowodowana 
nieprzygotowaniem kadry do przeprowadzenia szczepień w gminie. Na zorganizowanie punktu 
szczepień w NZOZ „MD Care” w Dworakach-Staśkach zdecydował się pan doktor Mariusz Mikulski. 
Wiele osób zaszczepiło się już przeciwko Covid-19. Sprawa szczepień jest bardzo ważna, dlatego dziś 
chcielibyśmy przedstawić państwu informacje na ten temat.  
 Mariusz Mikulski Dyrektor NZOZ „MD Care” w Dworakach-Staśkach poinformował, że nie 
zamierzał organizować punktu szczepień w NZOZ „MD Care” w Dworakach-Staśkach, jednak sytuacja 
zmusiła go do tego. Z punktu widzenia lekarza jest to bardzo ciekawe doświadczenie, gdyż do tej pory 
nie miał możliwości takiej oceny populacji gminy Sokoły, jak obecnie. Przedstawił, że punkt szczepień 
w Dworakach-Staśkach cieszy się dużym zainteresowaniem. Do tej pory mieliśmy pacjentów 
z najbardziej odległych zakątków kraju. Na szczepienia przyjeżdżały do nas zorganizowane grupy osób 
m.in. z Wrocławia, Poznania, Bydgoszczy i Łodzi. W momencie, gdy dostęp do powszechnych 
szczepień był bardzo ograniczony turystyka zdrowotna została bardzo rozwinięta. Oświadczył, że 
dobrze iż jest spore zainteresowanie szczepieniami przeciwko Covid-19. Ludzie dostrzegają problem 
i coraz większą uwagę zwracają na profilaktykę. W momencie, gdy zaczęliśmy szczepić roczniki 1953-
1961 byliśmy bardzo zaskoczeni stanem zdrowia tych ludzi. Zastanawialiśmy się, dlaczego tak 
schorowani ludzie nie trafiają do naszego zakładu. Jeśli nic się nie zmieni, to ci ludzie nie są w stanie 
dożyć do 70 roku życia. W Polsce nie ma właściwej profilaktyki. Cały system ochrony zdrowia jest 
w głównej mierze nastawiony na leczenie. Zachęcił mieszkańców gminy do regularnych badań, 
częstszego odwiedzania lekarzy i przyjmowania zalecanych im leków. Wiele osób pomimo 
postawionej diagnozy nie przyjmuje przepisanych leków, nie bada regularnie poziomu cukru i nie 
mierzy ciśnienia krwi. Jeśli ktoś ma 50-60 lat, to już przyszedł najwyższy czas, aby zacząć o siebie 
dbać. Jeśli stan zdrowia jest słaby, to ani państwo, ani rodzina nie jest w stanie zabezpieczyć 
odpowiedniej opieki. Zaapelował o właściwe wykorzystanie tej informacji. Przedstawił, że NZOZ „MD 
Care” w Dworakach-Staśkach zaszczepił tyle osób, ile było to możliwe. Wbrew pozorom nadal są 
problemy z dostępnością szczepionek. Tygodniowo otrzymujemy zaledwie 60 porcji szczepionki firmy 
Pfizer. W chwili, gdy była dostępna szczepionka firmy AstraZeneca dochodziło jeszcze 50 porcji tej 
szczepionki. Od 2-3 tygodni nie otrzymujemy szczepionki tej firmy. Z racji licznych przekazów 
medialnych na temat szczepionki AstraZeneca zainteresowanie szczepieniami tym preparatem było 
nieduże. Z ostatniej partii szczepionek musieliśmy zutylizować 10 porcji, gdyż nie było kogo nią 
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zaszczepić. W efekcie na dzień 26 maja pierwszą dawką szczepionki AstraZeneca zostały zaszczepione 
322 osoby. Szczepionką Pfizer do wczoraj zostało zaszczepionych ogółem 1241 osób, z czego 1050 
osób, to osoby zaszczepione już dwoma dawkami. W mediach jest bardzo dużo negatywnych 
informacji na temat szczepień. Powinniśmy podchodzić do tego z dużym dystansem. Wiele znanych 
mi osób nie przeżyło pandemii. W ośrodku przebywają pacjenci, którzy przeżyli chorobę, ale zmagają 
się z poważnymi powikłaniami. Zwrócił uwagę, że nagłaśniana w mediach pocovidowa rehabilitacja 
sanatoryjna jest dla osób zdrowych. Mogą z niej korzystać wyłącznie osoby samodzielne, wydolne 
krążeniowo i oddechowo. Osobom, które ciężko przechodzą covid i są nosicielami wielu patogenów 
lekoodpornych trudno jest pomóc. Każdy z nas powinien poddać to refleksji. Po zaszczepieniu mamy 
pewność, że nawet jeśli dotrze do nas infekcja, to przejdziemy ją łagodnie. Sama infekcja covidowa 
nie jest w sobie aż tak groźna, jak powikłania. Wielu naukowców przewiduje, że w niedalekiej 
przyszłości ludzkość będzie musiała zmierzyć się z nowymi chorobami, groźniejszymi niż covid-19. 
Wszystko zależy od tego, jak będzie zachowywała się populacja i od tego czy będzie poczucie 
zbiorowej odpowiedzialności. Polska populacja jest na ten moment wymierająca. Systematycznie 
zmniejsza się ilość młodych, a to nie prowadzi do rozwoju. Nasuwa się tu pytanie, jak zdrowa będzie 
starzejąca się populacja i o to trzeba zadbać.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania do tego tematu? 
Pytań nie wniesiono. 

 
Ad. 5. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że mieszkańcy gminy są bardzo zainteresowani 
podłączeniem się do gazociągu. Do tej pory została wykonana linia od stacji w Dworakach do ronda 
w Sokołach. Szczegóły realizacji kolejnego etapu inwestycji omówi pan kierownik Jędrzej Łucyk. 

 Jędrzej Łucyk Kierownik Działu Rozwoju Polskiej Spółki Gazownictwa oddział w Białymstoku    
poinformował, że projekt gazyfikacji gminy Sokoły został podzielony na pięć etapów. Mapa 
z wyznaczonymi etapami gazyfikacji była prezentowana na sesji w dniu 6 lutego 2020 r. Do tej pory 
został wykonany odcinek gazociągu o łącznej długości 6,5 km, który przebiega od Dworak-Staśk przez 
Perki-Lachy, Perki-Karpie, Perki-Mazowsze, Kruszewo-Wypychy i dociera do ronda w Sokołach. Wielu 
mieszkańców gminy Sokoły dzwoni do zakładu gazowniczego z pytaniem, kiedy będziemy mieli gaz? 
Rzeczywistość jest taka, że z miejscowości przez które przebiega gazociąg nikt nie złożył jeszcze 
wniosku o podłączenie. Gazownia nie podłączy gazu, jeżeli nie został złożony wniosek o przyłączenie 
do sieci gazowej. Realizacja kolejnych etapów inwestycji jest na chwilę obecną wstrzymana, ponieważ 
pewien mieszkaniec gminy odwołuje się od zaprojektowanego przebiegu gazociągu. Domyślamy się, 
że nie chce, aby nitka gazociągu przebiegała wzdłuż ulicy i dostarczała gaz innym mieszkańcom. 
Musimy dojść do porozumienia z tą osobą, aby realizować kolejne etapy inwestycji.  

Kamil Rutkowski Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazownictwa oddz. w Białymstoku 
poinformował, że obecnie jesteśmy na etapie zaawansowanych prac. Część prac została zrealizowana 
zgodnie z wykonaną koncepcją. Sieć została już doprowadzona do miejscowości Sokoły. Pozostaje 
rozprowadzenie jej po miejscowości i podłączanie zainteresowanych mieszkańców. Na tą chwilę nie 
możemy realizować dalszej części inwestycji, ponieważ musimy poczekać na rozstrzygnięcie 
odwołania od wydanego pozwolenia na budowę. Do tej pory wybudowaliśmy na terenie gminy 6,5 
km gazociągu. Na poprzednich sesjach prezentowaliśmy państwu, że ankiety zebrane w 2017 roku 
były niezobowiązujące i miały na celu określenie zapotrzebowania na gaz podczas opracowywania 
koncepcji gazyfikacji gminy Sokoły. Tłumaczyliśmy również, że kolejnym krokiem mieszkańców będzie 
złożenie formalnego wniosku o przyłączenie się do sieci gazowej. Przyłącza nie będą wykonywane bez 
zawartej wcześniej umowy. Zaapelował do mieszkańców wsi przez które przebiega gazociąg 
o składanie wniosków o przyłączenie do sieci. Wnioski mogą być składane w formie papierowej 
w oddziałach gazowni w Białymstoku i Łomży lub placówce w Wysokiem Mazowieckiem albo za 
pośrednictwem Internetu przy wykorzystaniu specjalnego portalu przyłączeniowego. Po sesji 
prześlemy państwu prezentację multimedialną na ten temat podłączania się do sieci gazowej wraz 
z drukami do pobrania i instrukcją wypełniania formularza. Prezentację można byłby zamieścić na 
stronie internetowej gminy, aby wszyscy mieszkańcy mieli dostęp do tych materiałów. Po złożeniu 
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wniosku zainteresowany otrzyma wydane przez gazownię warunki przyłączenia się do sieci, 
a następnie będzie mógł podpisać umowę o przyłączeniu do sieci gazowej. W umowie zostaną 
określone zobowiązania obu stron, czyli PSG i klienta. Polska Spółka Gazownicza wskaże termin 
realizacji inwestycji i jej koszt. Na dzień dzisiejszy proponujemy podłączenie do gazociągu zgodnie 
z taryfą numer dziewięć. Koszt wykonania przyłącza wynosi 2132 zł netto (2622,48 zł brutto). Zachęcił 
wszystkich zainteresowanych podłączeniem się do gazociągu o zapoznanie się z przygotowaną 
prezentacją i pozostałymi materiałami. Sieć gazowa została już nagazowana i czeka do podłączania 
odbiorców. Nie wykluczmy dalszej rozbudowy sieci o miejscowości położone w niedalekiej odległości 
od gazociągu, tj. Perki-Bujenki, czy Perki-Franki. Jeżeli będzie zainteresowanie mieszkańców, to 
rozważymy zasadność ekonomiczną takiej inwestycji. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, ile na dzień dzisiejszy złożono wniosków 
o przyłączenie się do gazociągu z terenu gminy? 

Kamil Rutkowski z PSG odpowiedział, że nie posiada takich informacji. Na tą chwilę termin 
wykonania gazociągu w Sokołach jest nieznany, dlatego że jest to uzależnione od toczącego się 
postępowania. 

Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła, że zainteresowani podłączeniem się mieszkańcy 
kontaktowali się jakiś czas temu z gazownią i otrzymali informację, że w gazociągu nie ma jeszcze 
gazu i na tamten moment nie było możliwości podłączenia się do gazociągu. Dobrze, że sprawa 
została wyśniona i jest jasna deklaracja o możliwości podłączania się do gazociągu. Ponadto zapytała, 
gdzie można składać wnioski i jaki jest koszt wykonania przyłącza, jeśli odległość pomiędzy 
gazociągiem a domem przekracza 15 m? 

Kamil Rutkowski z PSG odpowiedział, że wnioski można składać do Oddziału Zakładu 
Gazowniczego w Białymstoku przy ul. Generała Stanisława Sosabowskiego 24, Gazowni w Łomży przy 
ul. Przemysłowej 4 albo w Placówce Gazowniczej w Wysokiem Mazowieckiem przy ul. 1 Maja 6. Dane 
kontaktowe w/w placówek będą podane w prezentacji. Odpowiadając na drugie pytanie oświadczył, 
że gazu w rurociągu nie było w ubiegłym roku. Obecnie rura jest nagazowana i gotowa do podłączeń. 
Zwrócił uwagę, że przygotowanie rury gazowej od momentu jej położenia do użyteczności zajmuje 
ok. 2 miesięcy. Same wybudowanie gazociągu nie świadczy o tym, że klient już może się do niego 
podłączyć. Odnosząc się do trzeciego pytania w kwestii odległości wyjaśnił, że takich sytuacji nie 
powinno być wiele. W sytuacji, gdy posesja znajduje się w uliczce wewnętrznej, wówczas 
wykonywane jest rozgałęzienie. Koszt takiej inwestycji pokrywa PSG. Dopiero od rozgałęzienia jest 
wykonywane podłączenie. W sytuacji, gdyż długość przyłącza przekroczy 15 m, wówczas zostanie 
naliczona dodatkowa opłata w wysokości ok. 75 zł netto za każdy metr bieżący. 

Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła, że jeśli magistrala będzie przebiegała głównymi 
ulicami, to jak ilość mieszkańców w bocznych uliczkach będzie wymagana do doprowadzenia linii? 

Kamil Rutkowski z PSG odpowiedział, że nie ma na to żadnej reguły. Każdy przypadek będzie 
rozpatrzony indywidualnie pod względem możliwości dalszej rozbudowy i analizy ekonomicznej 
inwestycji.  

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, czy mieszkańcy Sokół mieszkający przed rondem mogą 
już składać wnioski o podłączenie? 

Kamil Rutkowski z PSG odpowiedział, że tak. Proces przyłączenia odbiorcy do wybudowanej 
sieci gazowej trwa od 4 do 6 miesięcy. Jeśli zainteresowani złożą w najbliższym czasie wniosek, to jest 
szansa na podłączenie jeszcze w tym roku. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 
Pytań nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował przedstawicielom Polskiej Spółki 

Gazownictwa za przedstawione informacje.  
Wójt Gminy Józef Zajkowski zadeklarował zamieszczenie prezentacji i materiałów 

informacyjnych na stronie internetowej Sokół. Poprosił radnych i sołtysów o rozpropagowanie 
przedstawionych informacji na temat możliwości podłączenia się do gazociągu wśród mieszkańców 
gminy. Oświadczył, że jeśli będzie większe zainteresowanie tematem gazu, to będziemy ubiegać się 
o rozbudowę gazociągu o inne miejscowości. 
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Ad. 6. 
 Magdalena Angielczyk z JMDI Sp. z o.o. poinformowała, że firma JMDI jest na rynku 
telekomunikacyjnym od 18 lat. Jest to firma polska, z polskim kapitałem. Świadczymy usługi na 
terenie Warszawy, Marek, Legionowa, Gdańska, części Podlasia, a wkrótce Wrocławia. Na prośbę 
pana wójta i radnych przedstawiliśmy naszą ofertę. Chcielibyśmy dowiedzieć się, ilu jest chętnych 
w każdej miejscowości w gminy Sokoły. Po zebraniu tych informacji przedstawimy plan budowy 
infrastruktury telekomunikacyjnej na terenie gminy Sokoły. Nie ukrywamy, że realizacja inwestycji 
jest uzależniona od ilości zainteresowanych. Jeżeli zbierze się odpowiednia grupa zainteresowanych, 
to w ciągu 12 miesięcy wybudujemy infrastrukturę i podłączymy chętnych do światłowodu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że podczas przerwy skserujemy przekazane nam 
materiały informacyjne i rozdamy je sołtysom. 
 Radny Piotr Łapiński na wstępie przywitał sołtysów po rocznej przerwie i wyraził nadzieję, że 
kolejne sesje będą odbywały się z ich udziałem. Następnie podziękował pani Magdalenie Angielczyk 
za przybycie na sesję i przedstawienie informacji. Nad tematem dostępu do Internetu kilkakrotnie 
rozmawialiśmy na posiedzeniach komisji. Firma, która podjęła się budowy światłowodu na terenie 
gminy nie doprowadzi linii do wszystkich mieszkańców. Dużo debatowaliśmy nad tym, co zrobić aby 
zapewnić Internet wszystkim mieszkańcom. Na szczęście udało się dojść do porozumienia z innym 
operatorem, który wykona podłączenia, o ile będą chętni. Poprosił radnych i sołtysów o przekazanie 
mieszkańcom gminy informacji na temat możliwości podłączenia się od Internetu ze światłowodu.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że szkielet sieci internetowej wykonała Podlaska 
Sieć Internetowa, której firmą macierzystą jest Koba. Obecnie czekamy na zaangażowanie się 
wykonawcy w realizację podłączeń i udostępnienie możliwości wpięcia się do sieci firmie JMDI 
i innym operatorom. Poprosił zainteresowanych o wypełnienie ankiet. Będą one przedmiotem analizy 
firmy i pozwolą na ocenę rynku. 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o zabranie głosu przez pana starostę. 
Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński poinformował, że dokładnie 31 lat temu odbyły 

się pierwsze wolne wybory do samorządu gminnego. Na tą chwilę wszystkie jednostki i wszyscy ludzie 
długo czekali. Wówczas był to szczególny dzień, a z biegiem czasu stał się dniem samorządu 
terytorialnego. Pan starosta w imieniu własnym i władz powiatu pogratulował samorządowi gminy 
Sokoły wszystkich osiągnięć zrealizowanych przez ostatnie 31 lat. Oświadczył, że powinniśmy być 
dumni z tego, że dziś sami możemy podejmować decyzje. Samorząd nie może być instytucją 
całkowicie odrębną i niezależną, ponieważ wchodzi w skład władzy publicznej. Dziś wszyscy jesteśmy 
w pracy i w ten sposób obchodzimy nasze święto. Podziękował samorządowi gminy za dobrze 
wykonywaną pracę na rzecz społeczności lokalnej i życzył nieustającego zapału do obowiązków 
samorządowych. Ponadto przedstawił, że korzystając z obecności na sesji chciałby zapoznać 
wszystkich zgromadzonych na sesji, jaka również oglądających obrady z bieżącymi sprawami. Obecna 
kadencja jest bardzo wyjątkowa. Realizujemy szereg przedsięwzięć, programów i projektów. 
Możliwości pozyskiwania środków różnego rodzaju są zdecydowanie większe niż w latach 
poprzednich. W latach 90-tych pozyskanie jakiegokolwiek dofinansowania graniczyło z cudem. Przez 
ostatnie lata przyzwyczailiśmy się do corocznego wykonywania szeregu inwestycji. Jeszcze 5-6 lat 
temu na wszystkie drogi w województwie był roczny budżet rzędu 60 mln zł. Obecnie jest to ok. 400 
mln zł. W ostatnich kilku latach zostało zrobione bardzo dużo w różnych dziedzinach życia 
społecznego. Dziś słyszymy o światłowodach doprowadzanych bezpośrednio do domu i gazyfikacji 
terenów wiejskich. Sąsiednie gminy mogą tylko pozazdrościć Sokołom wykonywanych inwestycji. 
Wielu osobom wydaje się, że takie działania realizowane są bardzo łatwo. Nie wynikają z niczego 
i same przychodzą. Państwo radni i sołtysi są świadomi tego, że nic samo się nie dzieje, że o takie 
sprawy trzeba mocno zabiegać. Sokoły wielu innym miejscowościom mogą imponować tym, że są tu 
ciekawe pomysły i następuje ich realizacja. Jeśli w najbliższym czasie dojdzie tu do tego, o czym się 
mówi, to będzie to ogromny sukces. Nie tylko w Sokołach, ale również i w innych miejscowościach 
zawsze znajdą się tacy, którym przeszkadza realizacja inwestycji służącym całej społeczności. Nie 
powinniśmy się tym zrażać, tylko robić swoje. Na wielu sesjach różnych rad gmin można usłyszeć, że  
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największym problemem naszego szpitala nie jest wcale jakość ambulatoryjnej i szpitalnej opieki 
zdrowotnej. Nie są to również warunki w szpitalu, ani dostępność sprzętu. Jest to natomiast kwestia 
organizacji parkingu przy szpitalu. Z punktu widzenia powiatu nie jest to sprawa pierwszorzędna, ale 
postanowiliśmy wyjść naprzeciw oczekiwaniu mieszkańców i wypowiedzieć umowę najmu firmie 
obsługującej parking przy szpitalu. Na tą chwilę trudno jest powiedzieć, czy to te wypowiedzenie 
umowy tak zdenerwowało firmę, że jeszcze skrupulatniej podchodzi do niewłaściwego parkowania 
samochodów przy szpitalu. Firma stara się nam udowodnić, że wypowiedzenie umowy było 
nieskuteczne i może to mieć finał w sądzie. Szacujemy, że w ciągu miesiąca rozstrzygniemy ten spór. 
Chcemy usprawnić organizację parkingu, bo obecnie pacjent czekający do specjalisty, któremu kończy 
się czas parkowania nie wie czy ma wchodzić do gabinetu, czy biec do parkomatu aby opłacić kolejną 
godzinę parkowania. Planujemy wprowadzenie nowej organizacji parkingu na wzór Dziecięcego 
Szpitala Klinicznego w Białymstoku, gdzie wjeżdżający na parking szpitala kierowca pobiera bilet, 
a wyjeżdżając wnosi opłatę za faktyczny czas parkowania. Drugą kwestią jest to, że wiele osób 
wjeżdżając na parking i widząc podniesioną barierkę nie zdaje sobie sprawy z tego, że jest on płatny. 
Nie każdy jadąc do szpitala czyta wszystkie tabliczki przy wjeździe. Powiat podszedł do tego tematu 
z należytą starannością i zakończył to, co było do tej pory. Oprócz parkingu przy szpitalu powiat 
realizuje bardzo duży projekt modernizacji szpitala. W latach 2020-2022 zainwestujemy w szpital ok. 
40 mln zł.  Są to bardzo duże środki. Jeszcze nigdy przedtem nie zostało w szpital zainwestowane aż 
tyle. Poza tym liczymy na kolejne dofinansowania. W nowym krajowym planie odbudowy są również 
przewidziane środki na szpitale i na pewno będziemy o nie aplikować. Obecnie zastanawiamy się nad 
zakresem przyszłej inwestycji, a będzie to przebudowa wnętrza szpitala. Chcielibyśmy, aby każda sala 
była wyposażona w łazienkę. W tej chwili jedna łazienka jest na cały oddział. Obecnie prowadzony 
remont potrwa do 30 czerwca 2022 r. Warunki na ten moment nie są komfortowe, ale po wykonaniu 
remontu znacznie się poprawią. W szpitalu pracuje ok. 350 osób. Jest to największy powiatowy 
zakład pracy. W przyszłym roku planujemy zakupić rezonans magnetyczny do szpitala. Koszt zakupu 
tego urządzenia to ok. 4 mln zł. Takie urządzenie jest tu potrzebne, dlatego postanowiliśmy się na nie 
zdecydować. Jeśli poczynimy inwestycję, to szpital powiatowy będzie bardzo dobrze przygotowany 
do szybkiego i skutecznego diagnozowania pacjentów. Wiele osób ma uwagi co do pracy lekarzy, 
personelu i organizacji pracy szpitala. Staramy się na to reagować i w miarę możliwości rozwiązywać 
problemy. Pan starosta poprosił o wyrozumiałość i wyjaśnił, że podczas prowadzonego remontu nie 
wszystko funkcjonuje tak, jak powinno. Przypomniał, że w poprzednim punkcie były przedstawiane 
informacje na temat akcji szczepień. Zachęci mieszkańców gminy do zaszczepienia się przeciwko 
Covid-19 i przedstawił, że rząd wkrótce uruchomi loterię narodowego programu szczepień. Gmina 
z najwyższym wskaźnikiem szczepień w kraju otrzyma 2 mln zł do wydania na dowolny cel. Oprócz 
tego 49 gmin w Polsce (podział wg dawnych województw) otrzyma po 1 mln zł. Gmina Sokoły będzie 
brana pod uwagę w dawnym województwie łomżyńskim. Zaszczepieni również mogą wygrać wiele 
atrakcyjnych nagród. Jeśli ktoś ma obawy, że zostanie mu wszczepiony chip i później będzie zdalnie 
sterowany, to lepiej niech się nie szczepi. Nie ma sensu namawiać takich osób. Każdy ma swój rozum 
i powinien wiedzieć, jak ma postąpić. W krajach wysokorozwiniętych zaszczepiło się bardzo dużo 
osób. Polska pod względem szczepień na grypę ma najniższy wskaźnik w Europie. Analizując dane 
szczepień przeciwko Covid-19 w naszym kraju można wywnioskować, że niemniej niż połowa 
społeczeństwa zdecyduje się zaszczepić, ponieważ na tą chwilę mniej więcej tyle osób przyjęło już 
pierwszą dawkę. Kolejnym tematem do omówienia są drogi powiatowe. Na sali obrad jest radny, 
który ze mną oficjalnie i nieoficjalnie koresponduje w sprawie modernizacji niespełna 3 km odcinka 
drogi powiatowej z Waniewa do Pszczółczyna. Jest to jeden z gorszych odcinków drogi powiatowej. 
Na remont tego odcinka został złożony wniosek do funduszu rozwoju dróg. Z oceny wyszło, że 
inwestycja znalazła się na dosyć odległym miejscu listy rezerwowej. W bieżącej edycji funduszu nie 
można więc liczyć na pozyskanie dofinansowania. W drugiej połowie roku zostanie rozpisany nowy 
konkurs i jeśli będzie wola wsparcia inwestycji ze strony samorządu gminy, to będziemy ponownie 
aplikować o środki na realizację tej inwestycji. Oprócz tego obecnie jest przygotowywana 
dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej z Sokół do Nowych Racibor. W przyszłości 
wykonanie tej inwestycji będzie również do rozważenia. Koszt wykonania modernizacji drogi 
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z Waniewa do Pszczółczyna wyniesie ok. 7 mln zł. Inwestycję można byłoby wykonać w ciągu jednego 
roku, albo też rozłożyć na dwa lata. Drogi z Sokół do Nowych Racibor nie będziemy w stanie wykonać 
w ciągu jednego roku i należy liczyć się z tym, że musi być ona rozłożona w czasie. Na początku roku 
liczyliśmy na wsparcie jednej z inwestycji na poziomie 80 %. Nie otrzymaliśmy dofinansowania na tak 
wysokim poziomie, co spowodowało, że musieliśmy zrezygnować z realizacji innego zadania. 
W najbliższym czasie chcielibyśmy wykonać wspomniane zadania, ale bez środków zewnętrznych 
i wsparcia gminy nie będziemy w stanie tego wykonać. Gmina Sokoły powinna przeanalizować swoje 
plany inwestycyjne i wypowiedzieć się w kwestii możliwości i zamierzeń. Powiat realizuje inwestycje 
na zasadzie współpracy z gminami. Jesteśmy otwarci na pomysły, ale oczekujemy również wsparcia 
ze strony gmin. W ostatnim czasie kilka samorządów wyszło z inicjatywami przebudowy kolejnych 
dróg powiatowych. Nie jesteśmy w stanie podjąć się realizacji wszystkich z nich, ponieważ w bieżącej 
kadencji postawiliśmy głównie na szpital. Ta inwestycja jest dla nas priorytetem. Po przeprowadzeniu 
modernizacja szpitala będziemy mogli szerzej zająć się realizacją innych zadań.  

Radny Piotr Łapiński podziękował panu staroście za podniesienie sprawy modernizacji drogi 
powiatowej z Waniewa do Pszczółczyna. Dla wsi nadnarwiańskich jest to najbardziej potrzebna 
i oczekiwana inwestycja drogowa. Podziękował za złożenie wniosku na realizację inwestycji. Niestety 
nie załapaliśmy się na dofinansowanie. Zapytał, czy jest jeszcze jakaś niewielka szansa na przyznanie 
dofinansowania, czy mamy już myśleć o kolejnym konkursie? 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński odpowiedział, że inwestycja jest na samym 
końcu listy i nie powinno się liczyć, że zadania ją poprzedzające zostaną wycofane. Inwestycją, która 
ma duże szanse na wejście z listy rezerwowej do przyznania dofinansowania jest droga z Czajk do 
Kobylina.  

Radny Piotr Łapiński powiedział, że w tym roku powiat nie realizuje żadnej inwestycji na 
terenie gminy, dlatego liczymy że w przyszłym roku droga doczeka się realizacji. Do tej pory została 
wykonana bardzo duża część tego odcinka drogowego. Dobrze byłoby go dokończyć. Droga jest 
ważnym szlakiem turystycznym. Zły stan techniczny drogi sprawia, że staje się ona złą wizytówką tego 
terenu. Zaapelował do starosty o podjęcie działań mających na celu wykonanie tej inwestycji. 
Poprosił pana wójta i radnych gminy o włączenie się w pomoc w dokończeniu drogi. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński odpowiedział, że jeśli gmina Sokoły zadeklaruje 
odpowiedni udział środków własnych w tą inwestycję, to możemy o tym rozmawiać. Pan starosta 
oświadczył, że podobnie jak radny P. Łapiński jest przekonany do potrzeby realizacji tego zadania, ale 
nie wiadomo, co uważają na ten temat pozostali radni. Do tej pory przeprowadziliśmy modernizację 
drogi z dwóch stron. Pozostał jeszcze tylko 2,8 km środek. Na razie ruch drogowy na tej trasie nie jest 
zbyt duży, ale w przyszłości na pewno znacznie się zwiększy chociażby ze względu na sąsiedztwo 
Narwiańskiego Parku Narodowego. Po zmodernizowaniu całego odcinka byłaby to najlepsza droga 
z Łap do Łomży. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, jaki procent budżetu inwestycyjnego powiatu (pomijając 
wydatki na szpital ogólny) jest przeznaczany na poszczególne gminy? Jak w ciągu ostatnich 5 lat były 
rozdzielane inwestycje do wykonania w poszczególnych gminach na terenie powiatu? 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński zapytał radnej, czy ma wiedzę jak procentowo 
w ciągu 5 ostatnich lat rozłożyły się inwestycje na poszczególne sołectwa w gminie Sokoły? Wyjaśnił, 
że powiat realizuje swoje zadania w oparciu o budżet. Przy podejmowaniu decyzji kierujemy się 
dobrem powiatu i nie patrzymy, czy środki są wydatkowane na tą, czy inną gminę. Przedstawił, że 
kilka lat temu na terenie gminy Sokoły została wykonana inwestycja w postaci przebudowy mostu 
w Bruszewie wraz z rozbudową dojazdów. Wówczas ponad połowa środków inwestycyjnych powiatu 
została przeznaczona właśnie na gminę Sokoły. W 2020 roku nie przeznaczyliśmy na inwestycje 
w gminie Sokoły żadnych środków. Biorąc pod uwagę funkcjonowanie jednostki budżetowej powiatu 
tj. Zespół Szkół Rolniczych w Krzyżewie należy podkreślić, że jest ona deficytowa. Stwierdził, że 
tłumaczenie się z samych wydatków inwestycyjnych z podziałem na poszczególne gminy nie ma 
żadnego sensu. Jeśli mamy zrobić takie porównanie, to należałoby uwzględnić wszystkie wydatki, 
w tym nie tylko te inwestycyjne. Przedstawił, że w poprzedniej kadencji w jednej z gmin na terenie 
powiatu wykonaliśmy zaledwie jedną małą inwestycję przez 4 lata. Było to spowodowane tym, że 
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gmina nie była w stanie przeznaczyć pieniędzy na dołożenie do jakiejkolwiek inwestycji. W tej 
kadencji wykonywaliśmy drogę w Jeńkach. Inwestycja nie była tania i kosztowała ok. 8 mln zł. 
Świadczy to o tym, że powiat nie zapomniał o gminie Sokoły. Jeżeli gmina ze swojej strony deklaruje 
wkład w realizację inwestycji, to możemy wspólnie wykonywać zadanie. Zdarzają się przypadki, że 
samorząd gminy uważa, iż zniszczona droga jest problemem wyłącznie powiatu. W takiej sytuacji nie 
ma sensu na siłę czegoś realizować. Większość gmin jest chętna do współpracy, dlatego zazwyczaj 
przychylnie podchodzimy do wszelkich pomysłów na wspólne inwestycje. Pan starosta zobowiązał się 
do złożenia wniosków o dofinansowanie wspomnianych inwestycji. W kwestii terminu i sposobu 
realizacji podejmiemy odrębne rozmowy. Ponadto przedstawił, że powiat corocznie dysponuje 
budżetem na inwestycje w granicach 7-8 mln zł. Po podzieleniu tej kwoty przez 10 gmin średnio 
wyjdzie po 700-800 tys. zł na gminę. Za takie pieniądze można wykonać po niespełna 1 km drogi. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że do tego tematu jeszcze powrócimy. Przedstawił, 
że uczestniczył w ostatniej sesji Rady Powiatu, gdzie poruszył sprawę dalszego prowadzenie szkoły 
w Krzyżewie. Od kilku miesięcy dyrektorem Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie jest pani Magda 
Ożarowska. Jednocześnie pełni ona funkcję Dyrektora Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie 
i Prezesa Stowarzyszenia Wsi Narwiańskich. W naszej ocenie jest dobrym dyrektorem i bardzo 
cenimy jej prace. W ostatnim czasie poinformowała mnie, że wpłynęła na nią skarga podpisana przez 
radę pedagogiczną. Skarga została skierowana do wielu instytucji. Sprawa jest o tyle ciekawa, że rada 
pedagogiczna nic o tym nie wie. Wszyscy nauczyciele podpisali się, że nie mają z tą sprawą nic 
wspólnego, wręcz przeciwnie bronią dyrektorki. Pan wójt oświadczył, że zamierza bronić pani Magdy 
Ożarowskiej. Rada pedagogiczna podjęła decyzję o skierowaniu sprawy do prokuratury, aby ta 
ustaliła, kto faktycznie napisał skargę i podszył się pod organ szkoły. Ponadto zapytał pana starostę, 
czy wyjaśniło się już coś w sprawie ZAZ-u? Miała tam być prowadzona rehabilitacja pocovidowa. 
Wielu mieszkańców gminy pracuje w tym ośrodku. Przebywają tam pensjonariusze z różnymi 
dysfunkcjami. Zależy nam na tym, aby to funkcjonowało. Jesteśmy dumni i wdzięczni, że taki ośrodek 
u nas funkcjonuje i służy społeczeństwu. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński oświadczył, że inwestycja w obiekt Zespołu 
Szkół Rolniczych w Krzyżewie była jedną z większych inwestycji wykonanych w ciągu kilku ostatnich 
lat. Stwierdził, że gdyby nie podjęte wówczas działania i poniesione nakłady dziś obiekty stały puste.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że gmina obecnie rozważa zagospodarowanie 
budynku po byłej szkole w Nowych Raciborach. Okazuje się, że taniej jest zburzyć budynek 
i wybudować w tym miejscu nowy. Przerabianie starych budynków jest bardzo drogie. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński przedstawił, że w 2010 roku w obiekt ZSR 
w Krzyżewie zostało zainwestowane 10 mln zł. Przykład Krzyżewa świadczy o tym, że powiat od wielu 
lat wykonuje różnego rodzaju inwestycje na terenie gminy Sokoły. Umowa z fundacją prowadzącą 
ZAZ wygasa z dniem 31 maja 2021 r., ale zostanie ona przedłużona do 31 grudnia 2021 r. Do tego 
czasu wyjaśnią się sprawy związane z odmiennym sposobem wykorzystaniem majątku na potrzeby 
jednostek powiatowych. Już na tą chwilę widać, że nie będzie to takie oczywiste ze względu na ruchy 
podejmowane przez płatnika. Rehabilitacja pocovidowa będzie intratnym zajęciem szpitali. Sytuacja 
zupełnie inaczej wygląda przy finansowaniu sanatoriów i ośrodków rehabilitacji, a inaczej szpitali. 
Przez najbliższe pół roku fundacja będzie korzystała z obiektu nieodpłatnie. Do końca tego roku 
przygotujemy i ogłosimy przetarg na korzystanie z obiektu od 1 stycznia 2022 r. Przetarg rozstrzygnie, 
czy będzie to ten, czy inny operator. Gmina Sokoły kilka lat temu znalazła się w podobnej sytuacji. 
W przetargu został wybrany wówczas inny operator niż ten, który od początku prowadził ośrodek. 
Zmiana operatora nie wpłynęła na dalsze funkcjonalnie OREW. Odnosząc się do sprawy związanej 
z panią dyrektor Ożarowską oświadczył, że jeżeli ktoś chce pomóc szkole, to na pewno tego nie zrobi 
pisaniem fałszywych donosów. Takie działania są nieuczciwe. Sprawa została wyjaśniona z ministrem, 
który dzwonił bo osobiście zainteresował się pismem. Zarządzona przez nas kontrola w żaden sposób 
nie potwierdziła podniesionych w piśmie zarzutów. Pan starosta przedstawił, że osobiście nie typował 
na dyrektora szkoły pani Ożarowskiej. Zrobiła to rada pedagogiczna szkoły. Jesteśmy dumni z osoby, 
która w tak ciężkim czasie zdecydowała się na poprowadzenie szkoły. Powinno się to docenić i za to 
jej podziękować. Ponadto przedstawił, że powiat przygotowuje się do nowej perspektywy finansowej 
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UE. Zrobimy, co możemy aby poziom kształcenia zawodowego w Krzyżewie był jak najwyższy i szkoła 
mogła dalej kształcić młodych adeptów. Szkoły nie zamierzamy likwidować, a wręcz przeciwnie dzięki 
wdrażanym projektom ciągle jej pomagamy. Przed nami jest jeszcze dużo zajęć, ale jesteśmy jako 
powiat zdeterminowani, aby tą pracę wykonać. 

 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił o zabranie głosu przez pana Roberta Kosa Prezesa 

Fundacji im. Stefanii Karpowicz. 
Robert Kos Prezes Fundacji im. Stefanii Karpowicz poinformował, że fundacja jest obecnie na 

etapie finalizacji projektu inkubatora kuchennego. Na temat konceptu rozmawialiśmy półtora roku 
temu. Na tamten czas miał to być inkubator stacjonarny. Niestety ze względów proceduralnych nie 
udało się nam tego zrobić, dlatego zdecydowaliśmy się na inkubator mobilny. Wkrótce podpiszemy 
umowę z urzędem marszałkowskim. Zanim to nastąpi, wcześniej musimy zawrzeć z gminą umowę 
dzierżawy części działki Centrum Informacji Turystycznej w Waniewie oraz jednego pomieszczenia 
w budynku. Inkubator będzie składał się z mobilnej tłoczni oleju o wydajności 300 l/h oraz 
garmażeryjnej przyczepy, linii do tłoczenia oleju na zimno, linii do robienia dżemów i kiszenia 
kapusty. Każdy mieszkaniec gmin należących do LGD NAREW będzie mógł ją wynająć. Zaapelował do 
sołtysów o rozpoczęcie promowania projektu wśród mieszkańców wsi. Przedstawił, że wstępnie 
planujemy, że pierwsze tłoczenia będą mogły odbyć się na przełomie września i października 2021 r. 
Do tego czasu chcielibyśmy dopiąć wszystkie formalności, otrzymać dofinansowanie i zakupić sprzęt. 
Działalność fundacji im. Stefanii Karpowicz będzie związana z promocją Waniewa, kładki i Narwi. 
Obecnie współpracujemy ze Stowarzyszeniem Gmin Górnej Narwi przy projekcie Naturalnie z Narwią.  
Chcielibyśmy wspólnie z mieszkańcami realizować ten projekt, jak również wiele innych incjatyw. 
Wyraził nadzieję, że miejscowe koła gospodyń wiejskich będą aktywnie korzystały z inkubatora 
i współpracowały z fundacją. 

Pytań i uwag do przedstawionych informacji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 15 minut przerwy w posiedzeniu. 
W trakcie przerwy posiedzenie opuścili: radny Tomasz Kruszewski i radna Hanna Zarzecka. 

 
Ad. 7 
1) 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i oświadczył, że istota podjęcia uchwały 
w sprawie oddania w dzierżawę części nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo 
z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły jest państwu znana. Temat został omówiony przed przerwą, 
jak również na posiedzeniu komisji poprzedzającym dzisiejszą sesję. Poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie oddania 
w dzierżawę części nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo z zasobu 
nieruchomości Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie oddania w dzierżawę 

części nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo z zasobu nieruchomości Gminy 
Sokoły, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/147/2021 
w sprawie oddania w dzierżawę części nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Waniewo 

z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
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2) 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2021 r. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2021 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2021 rok, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXII/148/2021 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
 
3) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXII/149/2021 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2021-2031,  
stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 
4) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Sokołach i nadania statutu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Klubu Dziecięcego w Sokołach i nadania statutu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 
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 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie utworzenia Klubu 

Dziecięcego w Sokołach i nadania statutu, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXII/150/2021 

w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Sokołach i nadania statutu,  
stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 
5) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłat za pobyt 
dziecka w klubie dziecięcym prowadzonym przez Gminę Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym 
prowadzonym przez Gminę Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie i opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym prowadzonym przez 
Gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/151/2021 
w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłat za pobyt dziecka w klubie 

dziecięcym prowadzonym przez Gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
6) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 
gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej obsługi finansowej jednostek 
organizacyjnych gminy 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
organizacji wspólnej obsługi finansowej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych gminy, stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/152/2021 
zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej obsługi finansowej jednostek 

organizacyjnych gminy, stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
 
7) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu 
nieograniczonego z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie opinii 
dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu nieruchomości 
Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie opinii dotyczącej zbycia 

nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/153/2021 
w sprawie opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu 

nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 21 do protokołu 
 
8) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego 
z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie opinii 
dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego z zasobu nieruchomości Gminy 
Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie opinii dotyczącej zbycia 

nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/154/2021 
w sprawie opinii dotyczącej zbycia nieruchomości w drodze przetargu ograniczonego z zasobu 

nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 23 do protokołu 
 
9) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
na lata 2021-2026. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 
2021-2026, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXII/155/2021 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026, stanowi załącznik nr 25 do protokołu 
 

Radny Kacper Szorc opuścił salę obrad. 
 
Ad. 8. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła zasoby 
pomocy społecznej i omówiła potrzeby w tym zakresie. Informacja stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu. 
 
Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił, że na skrzynki poczty elektronicznej 
wszystkich radnych zostało przesłane sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sokoły 
z organizacjami pozarządowymi za 2020 r., które stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Zapytał, czy 
są pytania bądź uwagi do tego sprawozdania? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 10. 
1) 
 Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przypomniała, że do 15 czerwca jest termin na wniesienie 
drugiej raty opłaty za odpady. Ponadto podziękowała wszystkim sołtysom za pomoc przy pobieraniu 
i ściąganiu podatków w okresie pandemii. Ze względu na obostrzenia sołtysi nie mogli uczestniczyć 
w obradach, ale na co dzień byli ogromnym wsparciem urzędu gminy.  
2) 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że w roku bieżącym realizujemy m.in. inwestycje, tj.:  
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 rozbudowa drogi w Jeńkach, 

 rozbudowa drogi we wsi Roszki-Chrzczony,  

 rozbudowa drogi w Czajkach,  

 rozbudowa drogi gminnej nr 106394B (ul. Żytnia) w miejscowości Sokoły, obejmująca 
zagospodarowanie działki o nr geod. 145 wraz z rozbudową i przebudową infrastruktury 
technicznej (nowa ulica zostanie nazwana imieniem śp. Biskupa Stanisława Stefanka), 

 budowa wielofunkcyjnego obiektu targowo-wystawienniczego na targowisku w Sokołach. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

3) 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że zwrócił się do mnie wiceminister Adam 

Andruszkiewicz z propozycją podjęcia się inicjatywy wybudowania pomnika upamiętniającego ofiary 
antypolskiej operacji NKWD. Jest to wydarzenie, które nie doczekało się jeszcze upamiętnienia 
w formie pomnikowej w Polsce. Pan Premier Mateusz Morawiecki wspiera ten pomysł. Kancelaria 
Prezesa Rady Ministrów w zakresie swoich kompetencji udzieli pomocy przy pracach nad pomnikiem. 
Jest możliwość ubiegania się o środki finansowe z rezerwy budżetu państwa. Przewidywany termin 
realizacji tego zadania to czwarty kwartał 2021 r. Jesteśmy w bieżącym kontakcie z pracownikiem 
kancelarii, który prowadzi tą sprawę. Otrzymaliśmy list od premiera w tej sprawie skierowany do 
Sokolskiego Stowarzyszenia Rozwoju, które będzie zajmowało się tym zadaniem. Gmina nie może się 
tym sama zająć, gdyż musi to wyjść od organizacji pozarządowej. Powstały już dwa projekty budowy 
pomnika. Przesłaliśmy je do kancelarii i obecnie czekamy na wybór jeden z propozycji. W najbliższym 
czasie temat zostanie omówiony na posiedzeniu komisji z udziałem przedstawiciela premiera ds. 
upamiętnień. Ze strony pani przewodniczącej Sieniawskiej padło pytanie, jaki związek tematyczny ma 
to upamiętnienie z naszą gminą. Z informacji przekazanej przez IPN okazuje się, że związek jest 
bardzo silny, ponieważ bardzo wiele osób z naszej gminy zostało wywiezionych na Sybir. Temat jest 
trudny, ale chcemy się nim zmierzyć. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
4) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że na 31 maja 2021 r. został zaproszony przez 
Kancelarię Prezydenta RP na uroczystość obchodów dnia samorządu terytorialnego. Prawdopodobnie 
z rąk Prezydenta RP otrzymam jakieś odznaczenie państwowe. W dniu 1 lipca 2021 r. przypadnie 
30 lat odkąd jestem wójtem. Pan wójt dołączył się do życzeń z okazji dnia samorządu terytorialnego 
i podziękował wszystkim samorządowcom za pracę społeczną na rzecz gminy. 

Radny Powiatu Leszek Mężyński złożył życzenia i podziękowania z okazji dnia samorządu 
terytorialnego. 
5) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w dniach 29-30 maja br. przez gminę Sokoły 
będzie przejeżdżał międzynarodowy wyścig kolarski. 

Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła trasę wyścigu kolarskiego. 
Radny Tomasz Cimaszewski poinformował, że strażacy będą zabezpieczali przejazd kolejarzy 

podczas wyścigu. 
 
Ad. 11. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad, w związku z czym o godzinie 13:55 zamknął obrady XXII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował:  
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 
Krzysztof Grabowski 


